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Léviből lesz Máté 

Lévi a zsidók által megvetett adószedői munkát végzi. A megszálló rómaiakat szolgálja ki. Ráadásul 
jogtalanul több pénzt is kérhetett, hogy több haszna legyen. Tudatában van, hogy megvetett, nyug-
talan is emiatt. Bizonyára jelen volt Jézus beszédeinél, esetleg valamelyik gyógyításánál. 

Amikor Jézus megszólítja, tekintetük találkozik, olyan érintést tapasztal, amelytől nem tud, nem is 
akar szabadulni. Micsoda megtiszteltetésnek élhette meg! Engem hív, aki lopok, csalok, mások által 
megvetett vagyok? Engem, aki nem érdemlem meg? Valószínűleg benne volt már a vágy, hogy 
megtisztuljon, szeretett ember lehessen. Jézus tekintete, a benne lévő gyengéd erő adott neki lökést 
ahhoz, hogy felálljon, és hátat fordítson addigi életének. Követte Jézust. Ami azt eredményezte, hogy 
otthagyta megvetett munkáját, barátait, családját, és elindult Jézussal és a többi tanítvánnyal, hogy 
tegye, amit akkor még nem tudott: szolgáljon. Mert az elhívás és követés után szolgálat jön. Tovább-
adni a Mester tanítását, megélni a tanultakat. Élet- és sorsközösséget is vállalni a tanítványokkal. 

Vajon te és én meddig lennénk hajlandók „elmenni” egy ilyen megszólítás, elhívás után? Meddig 
követnénk a Mestert? Talán elmennénk egy „előadására”, még egyet is értenénk a tanításával. De a 
kényelmes, addigi életünknek hátat fordítani? Azt már nem. 

Léviből úgy lehetett Máté, hogy ezt megtette. Mindenét hátrahagyva vállalt közösséget Jézussal és a 
körülötte lévő emberekkel. Azt is vállalva, hogy a tanítványok lenézik. Ugyanis szükségét érezte a 
megtisztulásnak, hajtotta egy belső vágy, vágyott a szeretésre. Ki tudja, eddig mióta nem volt része 
benne. 

Előtte azonban rendezett egy búcsúvacsorát, ahová régi barátait is meghívta. Talán azért, hogy 
lássanak egy Igaz Embert. Lássák Jézus szelíd, mégis erőt sugárzó Lényét. A farizeusok, írástudók 
pusmognak, mondván, bűnösök között mi keresnivalója van egy igaz zsidónak? 

Jézus azt válaszolja, hogy a betegeknek van szükségük orvosra, nem az egészségeseknek. 

Régebben egy alkoholista szomszédunknak felhívtuk a figyelmét, hogy itt és itt van alkoholistamentő 
misszió. Jöjjön el, elkísérjük. Ő nem alkoholista, volt a válasz. Azon, akinek nincs betegségtudata, nem 
lehet segíteni. 

Irgalmasságot akarok, és nem áldozatot, mondja Jézus Máté evangéliumában. Ezt mondja Jézus ma 
is: az irgalom, a szeretet fontosabb, mint az igazam. Nekünk valószínűleg nem kellene elhagyni a 
családunkat, ma nem ezt kéri az Úr tőlünk. Tőlünk a követést várja, ami embertársaink szolgálatát 
jelenti. Irgalmat kér a környezetünk, családtagjaink, szomszédaink, munkatársaink iránt. 

A Máté név jelentése: Isten ajándéka. Nosza, keljünk fel „az asztalunk mellől”, legyünk ajándékká 
mások számára! 
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